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1. Opening 
De voorzitter opent de commissievergadering en heet de aanwezigen welkom. De 
voorzitter begint met de constatering dat de raad niet compleet aanwezig is. Dat is te 
verklaren door de aanwezigheid van de voorzitter, burgemeester Fennema, wethouder 
Pek en enkele raadsleden bij het VNG-congres en enkele afmeldingen van raadsleden. 
De voorzitter stelt zich voor aan de luisteraars,  de heer Kooi is raadslid en lid van het 
presidium en uit dien hoofde verzocht om de commissievergadering voor te zi tten. 
 
2. Mededelingen 
De heer De Vries is aanwezig als plaatsvervangend griff ier. 
 
3. Vaststell ing agenda 
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 
 
4. Notulen behorende bi j de commissievergadering van 17 mei 2011 
Pagina 1, mevrouw M.J. Sloot wordt toegevoegd aan de l i jst met aanwezigen.  
De notulen van de commissievergadering van 17 mei 2011 worden vastgesteld. 
 
5. Voorjaarsnota 
Mevrouw Toxopeus, namens de PvdA, beperkt  zich in deze vergadering tot het stellen 
van vragen en het plaatsen van opmerkingen, r icht ing en opvatt ingen volgen in de 
raadsvergadering. Voor wat betreft de PvdA, graag een onderzoek in de volle breedte 
naar de belastingen. Met betrekking tot de begrotingswijz igingen: 
Op bladzijde 11 schetst het college dat er voor het actualiseren van het Woonplan nog 
dit jaar middelen nodig zijn, die middelen waren toch al voorzien? Waarom wordt het 
Woonplan niet in eigen beheer gedaan? Hoe Harens wordt zo’n Woonplan wanneer dat 
met Tynaarlo wordt gedaan? De PvdA maakt zich daar zorgen over.  
Op bladzijde 11 wordt verder over het actualiseren van het Gemeentel ijk Verkeers – en 
Vervoersplan (GVVP) gesproken. Nog wel in 2011, was dat oorspronkeli jk het doel? En 
als dat nu in 2011 wordt gedaan, waarom zijn de uren dan niet geraamd? Is € 40.000,- 
niet erg veel voor een actualisat ie? De PvdA heeft bij de vorige begroting een mot ie 
over verkeersveiligheid bij scholen ingediend. Daarbij is aangegeven dat de verbete-
ring van de verkeersveil igheid budgettair neutraal, vanuit het budget verkeersmaatre-
gelen, dient te worden uitgevoerd. De middelen daarvoor, € 80.000,- staan in de be-
grot ing. Is het bedrag van € 20.000,- al leen voor uren en overleg? Er is toch al forma-
tie voor dit onderwerp? De PvdA is ook hier verbaasd over de uitzett ing en het verzoek 
om begrotingswijz iging. Ten aanzien van bladzijde 14, stand van zaken ombuigingen 
begrot ing 2011, in de eerste plaats bedankt voor het inki jk je van de stand van zaken in 
het lopende jaar. Bij een paar zaken wordt gesteld dat daar nog nader aangewerkt 
wordt. De PvdA gaat er vanuit dat het college dat doet bi j de onderwerpen waarvan de 
raad zegt het daar te zoeken? Bijvoorbeeld bi j de doelgroep economische klanten, in-
zake vergunningverlening, parkeren, schilstraten, neemt de PvdA aan dat de nog te 
realiseren ombuiging binnen het budget parkeren wordt gevonden. Een ander punt, de 
ombuiging op control wordt niet t ijdig gerealiseerd, dan gaat de PvdA er vanuit dat een 
alternatief binnen de P & C cyclus wordt gezocht. Mocht het col lege elders zoeken, 
dan hoort de PvdA graag waar. 
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De PvdA kan zich in grote l ijnen vinden in de voorzieningen in de Nota reserves en 
voorzieningen. Op bladzijde 19/20 geeft het college aan een nieuwe voorziening on-
derhoud gebouwen te willen. In de Nota wordt wel de nieuwe voorziening aangegeven, 
daar zou dan nu al leen het bedrag van € 32.000,- Onderhoud Gymzalen inzitten, ver-
der is er nul euro vull ing. Hoe wordt deze voorziening gevuld? Later in het stuk in bi j-
lage 2, bladzijde 6, waar het gaat over nieuw beleid, stelt het college bepaalde posten 
voor onderhoud gemeentel ijke gebouwen voor om daarmee de voorziening te vul len. 
Echter, als een voorziening wordt voorgesteld bi j de Nota reserves en voorzieningen, 
dient deze dan niet direct te worden gevuld? Of is de raad verpl icht, bi j een positief 
antwoord, om in november bi j de begroting, het voorstel van nieuw beleid op dit terrein 
te volgen?  
Het col lege stelt, voor de PvdA erg plotseling, voor om structureel jaarl ijks een dotat ie 
van € 55.000,- te doen voor het onderhoud van schoolgebouwen. Waar komt dit zo-
maar vandaan? De fondsen voor groot onderhoud waren toch op orde? Het col lege is 
op korte termijn met enkele nieuwe scholen bezig, dat gaat toch minder onderhoud 
geven? Hoe nodig is deze dotat ie? Kan deze dotatie worden afgewogen tegen ander, 
nieuw beleid? 
In bi j lage 1, ombuigingen 2012 en verder, v indt  de PvdA nog niet alt i jd du idelijk welk 
deel de bezuinigingen, voorstellen voor ombuigingen zijn op het totaal van bepaalde 
bedragen, bepaalde producten. Ook vindt de PvdA het nog steeds niet duidelijk wat de 
maatschappeli jke effecten van de voorstel len in werkeli jkheid zijn.  
In de enquête, die is uitgezet onder 3.000 burgers, staat soms meer informatie, gek 
dat de raad die informat ie niet kri jgt. De PvdA l icht daar twee punten uit. In de voor-
stel len staat op bepaalde momenten, bij bepaalde bedragen bi j Zorg, bij Torion, een 
mate van ombuigen, maar niet duidelijk is welk deel dat van het totaal het is. Het gaat 
om bedragen, abstracte formulering van maatschappelijke effecten. De PvdA heeft 
totaal geen beeld van de maatschappeli jke betekenis. Is met zo’n ombuiging het werk 
van bi jvoorbeeld een ouderenadviseur niet meer mogeli jk? Raakt dit de functie die 
vri jwil ligers ondersteunt die huisbezoeken af leggen aan ouderen? Graag meer inzicht 
in de betekenis. Een ander punt van onduideli jkheid in dit stuk is waar een lager on-
derhouds- en serviceniveau wordt voorgesteld op al ler lei terreinen als wegen, straten, 
pleinen en plantsoenen. Bij al lerlei deelbudgetten wordt een lager niveau voorgesteld. 
Welk deel van het totaal is dat? 
De enquête li jkt te suggereren dat het vaak om 15% minder service en onderhoud gaat.  
Wat betekent dat in het echt. Kwaliteitsverlaging is nietszeggend, als niet z ichtbaar is  
in hoeverre daar sprake van is. Graag wat meer informat ie daarover.  
In bi j lage 2, nieuw beleid 2012 en verder, wordt op bladzijde 2 gesproken over bi jvoor-
beeld het ophogen natuursteenblokken aan de Rijksstraatweg en het aanpassen van 
de uiteinden Vogelzangsteeg. Is dit wel nodig? Waarom niet uit de bestaande budget-
ten? De PvdA voelt er niets voor om zogenaamde ombuigingen bi j product 47, wegen, 
straten en pleinen, een bepaald percentage te verminderen, terwij l de afdeling bi j 
nieuw beleid evenzoveel nieuwe projecten opvoert, waardoor deze ombuigingen teniet 
worden gedaan. Is dit nodig en waarom kunnen deze zaken niet uit het reguliere bud-
get? 
Op bladzijde 3 van de bi jlage nieuw beleid wordt iets gezegd over de investering van 
de mogelijke knip in de Mellensteeg. Deze knip is ter sprake gekomen bij de bespre-
king van de Brede School in Oosterhaar.  
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Daar is echter niets over besloten. Het college gaf aan dat het een wens van sommige 
omwonenden was, waar het college best onderzoek naar zou willen doen. Het college 
plaatste wel kanttekeningen ten aanzien van de betekenis voor de hele wijk en of wel 
iedereen in Oosterhaar die knip zou wil len. Ook zou eerst onderzoek naar de ver-
keersdruk op andere straten dienen te worden gedaan. De PvdA stelt voor om eerst 
integraal onderzoek te doen of deze knip wel wenselijk is en niet al budget te ramen, 
terwij l de raad nog niets heeft besloten. Dat geldt ook voor de parkeerplaatsen aan de 
Tussenziel, op bladzijde 4. Eerst een integrale afweging binnen van Spoor tot Steeg 
en duidelijkheid over de realisatie, wanneer dat gaat plaatsvinden en dan pas het ver-
zoek aan de raad om eventueel middelen bi j te ramen. 
Ten aanzien van de schaatsvoorziening wordt in de toelicht ing gerept over een 400 
meter baan. De PvdA had in herinnering dat de doelstel ling van een 400 meter baan 
was losgelaten. De wens was een schaatsvoorziening bi j het dorp Haren te realiseren 
om jonge kinderen het schaatsen te leren. Wanneer die 400 meter baan wordt losgela-
ten is de zoektocht naar een locat ie en f inanciën van een andere orde. 
 
Mevrouw Legemaat, namens D66, zegt bij de raadsvergadering haar visie op ombui-
gingen en nieuw beleid te geven. Deze voorjaarsnota is een helder stuk en het is pret-
tig om in stappen te worden meegenomen in de materie. Het aantal mutaties was niet 
gering, maar vormde geen uitschieter ten opzichte van vorige jaren. Weinig mutaties 
waren daarbij, naar mening van D66, echt te voorzien geweest. 
Op bladzijde 3 onderaan, gaat het over Scharlakenhof. In de vorige raadsvergadering 
heeft D66 gevraagd, maar geen antwoord ontvangen, of die € 300.000,- boven op het 
bedrag van € 200.000,- komt dat jaar li jks aan Scharlakenhof wordt uitgegeven. Con-
creet: hoeveel gaat eventueel, als het Scharlakenhof openblijft,  dat de gemeente extra 
kosten? 
Op bladzijde 4 gaat het over precariobelasting.  Is hier al over gesproken met de on-
dernemers? En zo ja, hoe reageren de ondernemers hierop? 
Op bladzijde 7, de subsidies voor HarenFM. Hoe zit het precies met dat bedrag? On-
langs stond in het ‘Harener Weekblad’ dat HarenFM extra subsidie heeft gekregen. 
Komt dat hier nog bovenop? D66 is er voorstander van dat HarenFM, mits aan alle 
regels wordt voldaan, de bijdrage kr ijgt die daarvoor bestemd is in het Gemeentefonds. 
Dat was vorig jaar € 1,30 per huishouden. Dat is wat anders dan een projectsubsidie 
waar in dit stuk over wordt gesproken. Gaat de reguliere bi jdrage verstrekt worden, of 
moet de omroep jaarl ijks om een projectsubsidie vragen?  
Ten aanzien van bladzijde 9, duurzame ontwikkelingen, wordt er ook gebruik gemaakt 
van de ervaringen van de biomassa houtkachel bi j de Mikkelhorst? De gemeente heeft 
daar fl ink aan bijgedragen. Het zou te adviseren zi jn daar het l icht op te steken hoe de 
ervaringen zijn. 
Het stukje over internet, op bladzijde 9, is niet duidelijk. Graag een uit leg.  
Op bladzijde 11 vragen over het onderzoek Scharlakenhof en de actualisatie van het 
GVVP. D66 vindt de bedragen erg hoog. € 30.000,- voor een onderzoek Scharlakenhof,  
wat was daar de onderzoeksopdracht? € 20.000,- voor het beschri jven van de veilig-
heid rondom scholen, waarvan voorheen werd aangegeven dat dat uit de reguliere 
middelen kon. Is dat niet veel voor enkel het beschri jven van de situat ie? Zit de veran-
derende situatie in het Stat ionsgebied ook verwerkt in het GVVP? Of komt daar nog 
weer een apart pr ijskaartje aan te hangen? Op bladzijde 12 wordt over fictieve btw 
gesproken, wat wordt daarmee bedoeld? Gaat de burger btw betalen over de afvalstof-
fenheffing, die niet door de gemeente hoeft worden afgedragen? 
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En is dit dan te r ijmen met de kostendekkendheid? Als de gemeente het niet hoeft af te 
dragen, waarom moet de burger het dan betalen?  
Op bladzijde 17 van de Nota reserves en voorzieningen, gaat het over het afschaffen 
van de bestemmingsreserve Stimuler ingfonds Duurzaam Bouwen. D66 vindt dat niet in 
li jn met het coalit iemanifest, waarin veel moois over duurzaamheid en duurzaam bou-
wen staat. D66 heeft er geen vertrouwen in dat er een st imulans voor duurzaam bou-
wen is, wanneer deze reserve niet voor dat soort idealen wordt ingezet, maar ingebed 
wordt in de normale bedri jfsvoering. D66 ziet liever deze inzet in het Duurzaamheid-
centrum, waar ook over wordt gesproken in het  manifest, of een bijdrage aan de duur-
zaamheid van sociale woningen.  
Ten aanzien van bladzijde 19, de al inea over de sportverplaatsingen, kri jgt D66 een 
onrustig gevoel. Moet uit de tekst worden verstaan dat er nog een ‘sportl ijk je’ uit de 
kast komt? Wat is er aan de hand met dat bedrag? Het li jkt als of er een nieuwe ver-
rassing zit aan te komen, terwijl de raad dacht vorige week schoon schip te hebben 
gemaakt.  
Ten aanzien van ombuigingen en nieuw beleid complimenteert D66 het college met de 
rapportagewijze en met het maatschappeli jk ef fect. De fractie van D66 heeft de enquê-
te op internet ook doorgenomen, misschien dat het daarom wel duideli jk was. 
Bij vri jwel al le posten zi jn de bedragen voor 2013 – 2016 hetzelfde, met uitzondering 
van de bibl iotheek. Dat gaat van € 22.000,- naar € 85.000,-. Hoe zit dat? 
Ten aanzien van bladzijde 5 heeft de wethouder aangegeven dat het hier om een fout-
je gaat en dat de Gemeenteli jke Basisadministratie wel actueel is.  
 
De heer Jansen, namens Gezond Verstand Haren, merkt op dat er verschil lende bij – 
of aframingen per groep zi jn. Graag ziet GVH deze kosten meer gespecif iceerd in de 
voorjaarsnota of in de begrot ing opgenomen, omdat je dan beter kunt bijsturen in de 
verschillende kosten op de verschillende afdelingen.  
Het jaarverslag 2010 geeft een plus van € 600.000,- aan rente. De gemeente had re-
kening gehouden met 5,3% te betalen rente. Uiteindelijk bleek dat 1,7% minder, dus 
3,6 % te zi jn. Dat geeft een behoorli jke verschil. Welke rente staat in de begrot ing van 
2011? Of welk percentage staat nu in de voorjaarsnota? Ten aanzien van de btw mee-
valler over de verhuur van sportkantines. Is dat helemaal afgedekt door De Belast ing-
dienst? Is dat ook voor de toekomst te verwachten? Graag meer duideli jkheid, het gaat 
om forse bedragen. 
Bezuiniging en transparant ie op bladzijde 15. Een aantal bedragen wordt niet voorge-
legd aan de burger, er is geen uitleg bi j, er is ook niet een idee of er soms ook meer 
bezuinigd kan worden, dat wekt de indruk dat het niet transparant is. 
De heer Terpstra, namens de VVD, vraagt of GVH bedoelt of er meer of minder bezui-
nigd moet of kan worden? 
De heer Jansen zegt dat het beide kanten op zou kunnen. Er staat een bepaald bezui-
nigingsbedrag, naar mening van GVH kan dat well icht meer zi jn, maar zij heeft daar 
geen inzicht in. Enerzi jds vindt GVH het wat gegoochel met het weerstandsvermogen 
en daarmee met de totale Algemene Reserve van de gemeente.  
Op bladzijde 16/17 zi jn de reeks bestemmingsreserves van ca. € 600.000,- ineens niet 
meer nodig en op bladzijde 18 is de Algemene Reserve opeens weer op orde. GVH 
verneemt graag of de bestemmingsreserves goed ingeschat zijn aan de hand van de 
weerstandstabellen, de weerstandsnormen. Graag verneemt GVH ook hoe je die de 
weerstandstabellen, de weerstandsnormen hanteert. Is dat een interne aangelegenheid 
of zi jn dat normen en waarden vanuit een extern bedrijf of een externe organisatie? 
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GVH vindt dat er wat teveel met geld geschoven wordt. GVH heeft schrifteli jke vragen 
gesteld over de totale eindbegroting van het gemeentehuis.  
 
De heer Berends, namens de ChristenUnie, zegt dat de raad een besluit dient te ne-
men over de begrot ingswijzigingen 2011 en de Nota reserves en voorzieningen. Verder 
wordt de raad geïnformeerd over een aantal zaken waar het college iets over wil weten.  
Dat zal t i jdens de raadsvergadering zijn. Een aantal vragen van de ChristenUnie is 
reeds door andere fracties gesteld.  
Ten aanzien van bladzijde 2, de voorgestelde beslissingen, zou het mooi zi jn als  de 
bi j – en aframingen per groepering met tussentel ling kunnen worden genoteerd.  
Het col lege vraagt van alles van de raad en nodigt de raad van harte uit zi jn opvatting 
te geven. Bijna denigrerend gesteld, daar de raad er juist is om opvatt ingen te geven 
over de ombuigingen.  
Is er, ten aanzien van de precariobelast ing, overleg met Ondernemend Haren geweest? 
Heeft het col lege overwogen om mee te nemen dat zi j Ondernemend Haren gaat he l-
pen met de doelstel ling om genoeg middelen te kri jgen voor de act ivit eiten binnen het 
dorp. Met andere woorden: een deel van de precariobelasting te bestemmen voor de 
ondernemers. Zodat de zogenaamde ‘freeriders’ ook verplicht worden om hun bi jdrage 
te leveren. Dat l i jkt de ChristenUnie goed om te overwegen.  
De begrot ingsmutaties, op bladzijde 5, komen al lemaal keurig uit. In de latere jaren 
2015/2016, tegen een mil joen per jaar. Posit ief  om die kant op te gaan.  
Ten aanzien van de subsidie voor HarenFM heeft de ChristenUnie begrepen dat het 
hier gaat om een projectsubsidie 2011 en dat vanaf 2012 de vaste bi jdrage uit het 
Gemeentefonds wordt uitgekeerd. 
Is het onderzoek naar het Scharlakenhof op bladzijde 11 al begonnen? Wat wordt voor 
dat bedrage gedaan, zodat de raad goed geïnformeerd kan worden bi j de discussie. 
Ook de ChristenUnie vindt dat er behoorl ijke kosten geraamd worden voor actualisat ie 
van Woonplan en GVVP. 
Het stukje op bladzijde 12, over de kosten van de organisat ieontwikkeling, is onduide-
li jk. Er is een voorziening van € 150.000,- voor personele maatregelen voor handen en 
het nog te dekken bedrag is € 171.272,-. Komt dat bedrag bovenop die € 150.000,-? 
De kosten zouden voornameli jk betrekking hebben op de uitvoering van en dan wordt 
een aantal onderwerpen opgesomd. Het laatste woordje, etc. doet een open einde 
vermoeden. De ChristenUnie houdt van een gesloten einde in dit soort gevallen en 
weet graag precies waaraan het geld wordt uitgegeven. 
Ten aanzien van de doelgroep eigenaren en huurders een vreemde constructie: “ reali-
satie van de ombuiging van € 52.000,- hangt af  van eventuele toekenning voor dure 
woningaanpassingen, het is nog onbekend of ze zullen moeten/worden toegekend”. 
Het l i jkt de ChristenUnie niet goed om op te nemen, als dat zo onzeker is.  
Over de ombuiging op de rampenbestr ijding/brandweerregio is het niet helemaal duide-
li jk of het om een of meerdere stadswachten gaat, waarvan de contracten lopen tot juli 
2012. De ombuiging kan pas vanaf 1 juli 2012 gerealiseerd worden. Zi j kunnen dan 
door hun actieve houding, ook geen inkomsten meer genereren. Zi jn deze inkomsten 
ook afgeraamd, want als ze meer opbrengen dan kosten, dan kunnen ze beter doorlo-
pen.  
De parkeerbelasting wordt niet gerealiseerd, ook de ChristenUnie gaat er vanuit dat dit 
opgelost wordt binnen het product.  
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Ten aanzien van de bestemmingsreserve Stimuleringsfonds Duurzaam Bouwen. Er is 
een Klimaatnota, waarin een aantal ambities die met duurzaamheid en voor een deel 
te maken hebben met bouwen. Verder is er met name bij scholen de ambit ie iets te 
doen, waar middelen voor zi jn, maar waar de ChristenUnie weinig voortgang in merkt. 
De ChristenUnie wil deze pot graag bestemd houden voor duurzaamheid, zie het colle-
ge daar mogeli jkheden toe?  
Op bladzijde 17, punt 5, Bestemmingsreserve Monumentenzorg, ziet de ChristenUnie 
dat er zelden of nooit wordt ontrokken aan de bestemmingsreserve. Het is een van 
beide en de ChristenUnie hoort graag welke van de twee waar is. Als het zelden is, 
dan gebeurt het af en toe wel. Is dit een verpl ichting? Hoe wordt, als dit wordt afge-
schaft, dat in de toekomst gedaan?  
Mooi dat het Verbreed Beheer wordt opgestart, daar heeft de raad lang op moeten 
wachten. Dat dit maar veel duidelijkheid mag verschaffen voor al le gebouwen van de 
gemeente in de toekomst. Geldt dit ook voor de buitensportaccommodat ies? Zitten de 
velden hier ook bij, of al leen de gebouwen? 
In de ombuigingen 2012 en verder staat over de afschaff ing van peuterspeelzaa lwerk 
dat er een streven is een harmonisat ie toe te passen. De heer Berends heeft van de 
Kinderopvang begrepen dat je moet aantonen als werkende ouders dat je daadwerke-
li jk werkt, om je kind naar binnen te mogen schuiven. Het peuterspeelzaalwerk is van 
een geheel andere orde. Ouders kunnen er voor kiezen om hun kinderen daar heen te 
brengen, ook als zi j niet werken. Hoe gaat dit in de toekomst? Als dit peuterspeelzaal-
werk afgeschaft wordt, harmonisatie zal ook wat kosten, hoe wordt dat integreren in-
geschat? 
De heer Berends informeert naar de term HVO. Vanuit de raad wordt opmerkt dat dat 
voor Humanistisch Vormingsonderwijs staat.  
Ten aanzien van de knip in de Mellensteeg, dat is zeker nog geen besluit geweest, 
maar een wens van enkele bewoners die in de klankbordgroep naar voren kwam. Wat 
betekent een esthet ische upgrading van het Scharlakenhof? Is dat alleen maar het 
mooi maken of wordt het er langer houdbaar door? 
 
De heer Valkema, namens het CDA, merkt op dat het college op bladzijde 12 schrijft 
over een voordeel op afschri jvingen van € 150.000,-. Wat doet het college met het ren-
tevoordeel? Als er niet wordt afgeschreven op het nieuwe raadhuis, is dan de rente die 
eigenlijk vri jvalt geen bouwrente? Is er dan geen sprake van een overschri jding van de 
kosten van het nieuwe raadhuis? 
Ten aanzien van de sport is een not it ie toegezegd. Graag ook de toezegging dat de 
raad een not it ie ontvangt waarin de invester ingen staan, de bouwrente wordt benoemd 
en op welke wijze de wethouder de lasten in 2011 of later wil verwerken.  
In de begrot ing 2011 stond een onttrekking voor de bestemmingsreserve. Kan de wet-
houder aangeven waarvoor de bestemmingsreserve nieuw raadhuis is ingesteld? 
De raad heeft sinds 2009 geen Nota reserves en voorzieningen vastgesteld en dus niet 
exact gedef inieerd wat nu precies de bestemmingsreserves zi jn en waarvoor ze inge-
steld worden. In globale zin wel, maar definit ietechnisch niet helemaal.  
In hoofdstuk 2 zegt het col lege dat er nog € 124.000,- moet worden gerealiseerd en 
dat als een taakstell ing te beschouwen. Het CDA merkt op dat het wel gaat om structu-
reel geld. Als het col lege dat nog in de tweede helft van het jaar denkt te wil len real i-
seren, dan zal dat naar mening van het CDA niet gaan lukken. Hoe denkt het col lege 
die ombuiging dan toch in 2011 te realiseren? 
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Het CDA doet in deze vergadering geen uitspraken over hoofdstuk 3, nieuw beleid en 
ombuigingen. Wel een vraag of de wethouder een tabel, digitaal en bi j voorkeur in Ex-
cel, wil aanreiken zodat het CDA zelf kan spelen en tellen met wensen en voorkeuren 
en keuzes kan maken uit de noodzakelijke bezuinigingen.  
Het CDA constateert dat de totale som van het nieuw beleid veel meer bedraagt dan in 
de begrot ing 2011 en het meerjaren beeld is opgenomen. Klopt het dat er ook op 
nieuw beleid fl ink moet worden bezuinigd? 
Ten aanzien van de Nota reserves en voorzieningen stelt het col lege voor een aantal 
reserves af te schaffen. De auditcommissie heeft het col lege dat advies ook gegeven 
en dat wordt hiermee opgevolgd. Echter een logische verbinding met de nog op te ste l-
len Kadernota ontbreekt. Het l i jkt alsof het col lege op de muziek vooruit loopt. Tegeli j-
kerti jd kan het CDA zich vinden in de posten die het col lege wil afschaffen.  
Ten aanzien van de bestemmingsreserve RDGI, is dit een voorziening die de activa 
met een maatschappelijk nut betreft, of uits luitend met een economisch nut?  
Het col lege stelt voor, in de bi jlage, om de bestemmingsreserve Nieuw Raadhuis, sa-
men te voegen met deze bestemmingsreserve RDGI. Het CDA vindt dat vanuit transpa-
rant ie niet wenselijk en is daar geen voorstander van. De vraag is moet het CDA het 
voorstel zoals dat nu is geformuleerd amenderen? Of gaat het col lege met een toezeg-
ging hieraan tegemoet komen? 
Op bladzijde 83 van de begroting 2011 staat een onttrekking van de bestemmingsre-
serve, deze ziet het CDA niet terug in bij lage 4. Dat l ijkt het CDA een fout. Daar is al 
over gecommuniceerd met de ambtenaren. Ontvangt de raad een nieuwe bi j lage 4 vóór 
de raadsvergadering.  
Op pagina 18, Nota reserves en voorzieningen, gaat het over de GEM-gelden, waar-
voor de raad eerder een amendement heeft aangenomen in 2007. Het col lege schrijft, 
in de 2e bul lit laatste zin: “ in alle overige gevallen voegen wij het geld toe aan de Al-
gemene Reserve”. Naar idee van het CDA zi jn de ontvangen GEM-gelden juist bedoeld 
om te besteden aan LUP en LOP uitvoeringskwesties. Eigenli jk het vertalen van er 
komen veel woningen en daarvoor kr i jgen de bewoners een stukje groen. Daarvoor is 
juist dit Fonds Bovenwijks bedoeld. Daarnaast zit er een stukje groot onderhoud in 
voor de toekomst. Graag een toelicht ing. 
De heer Terpstra vraagt of de heer Valkema het idee heeft dat het Fonds Bovenwijkse 
voorzieningen te eng wordt geïnterpreteerd? Het stuk kan ook andersom worden gele-
zen. Alles wat betrekking heeft op Haren-Noord komt in het Fonds Bovenwijkse voor-
zieningen en het overige gaat naar algemeen. 
De heer Valkema zegt dat het hier zeer algemeen geformuleerd wordt. De raad heeft 
het Fonds Bovenwijks ingesteld en in een amendement vastgelegd wat de bedoeling 
daarvan is. Volgt de wethouder dat amendement, houdt hi j dan geld over en gaat hij 
dat dan elders besteden? Daar is het CDA het voorlopig niet mee eens.  
Ten aanzien van de sport li jkt het CDA achteraf geli jk te kr i jgen met de gammele dek-
king van de sportverplaatsing. Is hier sprake van een dubbel f inancieringsprobleem? 
Enerzi jds van de verkoop van het clubhuis Haren, is daar zicht op? En een lagere ui t -
kering uit de GEM. Het college schrijft dat te gaan onderzoeken. Het CDA ontvangt 
graag een totaal van de opbrengsten en kosten van de sportverplaatsing en een nauw-
keurig inzicht in de bijdrage van de GEM. 
In de begrot ingswijziging bli jkt een voordeel van € 500.000,- op de kapitaallasten. In 
feite worden de lasten daarmee naar de toekomst geschoven. Het CDA stelt voor deze 
€ 500.000,- te benutten en investeringen met een maatschappelijk nut, die ten onrech-
te geact iveerd zi jn in het ver leden (de accountant zegt daar ook iets over) af te boeken. 
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Dat geeft exploitat ieruimte in de toekomst. Zo’n element zou jaarl i jks kunnen worden 
toegepast. Wat vindt de wethouder van dat idee? 
Dest ijds bij de begrot ing was er een hele discussie over een archiefmedewerker die  
€ 100.000,- moest kosten. Nu wordt, wat de raad toen graag wilde, maar werd bestre-
den, € 41.000,- afgeraamd. Hoe is dat mogelijk? 
Het CDA vindt de bi jraming van OR-vervanging inhuur van buiten bi jzonder, kan de 
wethouder daar iets naders van zeggen? 
 
De heer Schenkel, namens GroenLinks, komt in de raad terug op de inhoudeli jke be-
oordeling. Op bladzijde 10 worden kapitaallasten van € 552.000,- genoemd. Er wordt 
kort aangegeven hoe dat bedrag opgebouwd is, GroenLinks ziet graag gespecif iceerd 
waar dat precies vandaan komt.  
Op bladzijde 10 wordt gesproken over het voordeel in verband met de opening van het 
nieuwe gemeentehuis. Hoe is dat bedrag van € 15.000,- opgebouwd? 
Bij het doorlezen van het stuk valt GroenLinks op dat er veel wordt onderzocht en wei-
nig beslist. Kan de wethouder daar een reactie op geven?  
GroenLinks had fict ieve btw ook vertaald als btw die niet betaald hoeft te worden, 
maar wel bij consumenten in rekening wordt gebracht, omdat zij dat normaal gespro-
ken gewend zijn. Is dat juist? 
Bij hoofdstuk 2 en 3 staat heel duideli jk: “al leen ter informat ie”. Tegelijkert ijd vraagt 
het col lege wel om de mening van de raad. Wat verwacht het col lege precies van de 
raad als react ie op deze stukken?  
Door het nieuwe beleid is er minder ruimte in de toekomst.  GroenLinks vindt dat je 
daar goed op moet bl i jven letten. In dit stuk valt te lezen dat de raad minder info rmat ie 
kri jgt. GroenLinks heeft daar al eerder iets over gezegd bij de P & C cyclus. Dat bl ijft 
een zorgpunt. GroenLinks hoort graag de actuele stand voor wat betreft de inspraak 
van de burgers en het gevoel dat de wethouder daarbij heeft.  
 
De heer Terpstra, namens de VVD, merkt op dat er sprake is van precariobelast ing en 
reclamebelasting. Gaat het hier om beide? Of al leen om precariobelasting?  
Op bladzijde 6 is sprake van een verwacht nadelig saldo van € 115.000,-, is dit een 
def init ieve raming? Hoeveel ruis zit er in? Het is nu nog nodig om een begrotingswij-
zing voor de structurele financiële effecten van 2011 vast te stel len. Zitten daar ook 
nog incidentele effecten in of gaat het alleen om structurele effecten? 
De VVD concludeert dat door een fout van Guyot (bladzijde 9) over een drietal jaren 
een fout is gemaakt bi j tel l ingen. Het kost de gemeente geld om dat hun accountant 
niet had opgelet. De VVD vraagt zich af of de gemeente Guyot niet kan vragen dit geld 
over te maken?. Per slot van rekening hebben zij niet opgelet.  
De actualiser ing van het Woonplan, samen met Tynaarlo, heeft ook de verbazing van 
de VVD gewekt. Als je het echt wilt doen, dan doe je het in het kader van de Regiovi-
sie Groningen-Assen en toegespitst op Haren.  
Als het gaat over de organisatieontwikkeling wordt er gesproken over € 150.000,- en 
de vraag om bijraming van € 171.272,-. Er zit maar € 150.000,- in die voorziening, 
loopt dat niet scheef? 
Het col lege vraagt de raad op grond van de voornemens kennis te nemen van de stand 
van zaken. De vraag is of de raad daarover moet besluiten?  
Ten aanzien van de GEM-gelden. Wat is de precieze insteek met betrekking tot het vri j 
besteedbare binnen het Fonds Bovenwijks, gezien de problematiek van afwaardering 
van gronden die plaats moet vinden door toekomstige ontwikkelingen op de woning-
markt. 
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Mede gezien het gestelde op bladzijde 19, het bedrag van € 421.000,- voor de ver-
plaatsing van hockey, waarbij: “een alternat ieve dekkingsmogeli jkheid zou kunnen be-
staan uit (een deel van) de geldstroom die van de GEM wordt ontvangen voor het zo-
geheten ‘Fonds Bovenwijks’(dit is een label dat  in het kader van de onderhandelingen 
aan deze geldstroom is gehangen, in principe gaat het om vr ij besteedbaar geld)” . Ligt 
daar een discussie met het Fonds Bovenwijks of met het vri je gedeelte?  
De VVD wil, als het gaat om de relat ie wat nu en hoe verder, dat in total iteit afwegen 
en daar in de raadsvergadering nader op terugkomen.  
De VVD heeft, met name ten aanzien van bi j lage 1, wel het gevoel dat er sprake is van 
veel variatie. Als voorbeeld het bedrag van € 85.000,- voor de bibl iotheek,  
€ 1.000,- voor lagere onderhoudsservice hagen. Kan de wethouder op een hoger ni-
veau een relatie geven, sociaal, cultureel, economisch, fysiek etc.? Het geeft een 
beetje de indruk dat je wanneer je een grote post hebt deze er in zet en een kleine 
door heel veel kleine posten die afdeling uit de wind te houden. Hoewel de fysieke bui-
tenruimte en het groen de VVD wel erg aan het  hart gaan. 
De VVD maakt zich ernst ige zorgen over het Scharlakenhof. De ontwikkeling daarvan 
is niet geheel duidelijk. Er wordt € 30.000,- uitgetrokken voor een onderzoek. Er wordt 
€ 300.000,- op jaarbasis extra gezegd dat het moet kosten om het open te houden. Dat 
verontrust zeer en wordt zeker in de afweging betrokken.  
 
Wethouder Sieling , namens het col lege, stelt voor om de technische beantwoording 
schrifteli jk te verzorgen en t ijdig aan te reiken om mee te kunnen nemen in de def in i-
t ieve afwegingen.  
Het col lege heeft de afweging gemaakt dat al leen de precariobelast ing overbl ijft om te 
onderzoeken. Het col lege acht het niet meer dan correct om de raad te melden dat zij 
voornemens is om dat te gaan onderzoeken. Het resultaat van het onderzoek wordt in 
september of oktober bi j het aanbieden van de begrot ing gemeld, zodat de raad dat 
kan meenemen in de beschouwingen rondom de begroting. Het overleg met Onderne-
mend Haren heeft nog niet plaatsgevonden, omdat het col lege eerst wil onderzoeken 
welk perspect ief dat kan bieden. Alvorens conclusies te trekken zal het college in ge-
sprek gaan met degenen die het treffen, in dit geval Ondernemend Haren.  
Mevrouw Toxopeus heeft uit de achterban vernomen dat men het vreemd vindt dat de 
gemeente Haren geen hondenbelast ing kent. Dat is misschien goed om te onderzoe-
ken. 
Wethouder Sieling zegt dat in de afweging van de opbrengst en de te maken kosten 
dat niet interessant is voor deze gemeente. Overigens hebben andere gemeenten de-
zelfde afweging gemaakt. 
De heer Berends kreeg de indruk dat al leen de precariorechten werden onderzocht, 
omdat de rest al bekend was en zo ingevoerd zou worden, dat is niet zo? 
Wethouder Sieling  zegt dat dat inderdaad niet  zo is. De samenwerking met de ge-
meente Tynaarlo inzake de actualisat ie van het Woonplan zit in de portefeuil le van 
wethouder Pek. Wethouder Sieling weet dat de samenwerking met Tynaarlo een be-
wuste keuze is geweest. De gemeente Tynaarlo heeft een vergeli jkbare structuur met 
de gemeente Haren en heeft ook met Woonborg als woningbouwcorporat ie te maken. 
Het levert ook efficiency voordelen op als dat met Tynaarlo wordt gedaan. De genoem-
de kosten vormen een indicatie van de kosten die nodig zijn. Well icht kan wethouder 
Pek daar nog schriftel ijke informat ie over verstrekken. 
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Ten aanzien van de vraag of de ombuigingen binnen de bestaande budgetten gehaald 
worden. De raad autoriseert op het niveau van doelgroepen. Binnen die doelgroepen 
wil het college die taakstel ling gaan halen. Daar overheen gaan valt buiten de be-
voegdheid van het col lege.  
Ten aanzien van het Onderhoud Gebouwen, op bladzijde 19. De voorzieningen die er 
zijn voor verschillende accommodat ies, worden samengevoegd in één nieuwe voorzie-
ning: Onderhoud Gebouwen. De accountant heeft er op gewezen dat het college jaar-
li jks een extra dotat ie van € 55.000,- moet doen om dat op niveau te gaan houden. 
Hiermee wordt dus een aanbeveling uitgevoerd van de accountant. Het is noodzakelijk 
om dat onderhoud aan de schoolgebouwen op een adequate wijze te kunnen realiseren.  
Mevrouw Toxopeus zegt dat de wethouder simpel stelt de voorziening gemeenteli jke 
gebouwen samen te voegen, maar er zit nog maar € 32.000,- in van de oude voorzie-
ningen. De nieuwe voorziening, waarover de raad nog dient te beslissen, wordt nog 
niet gevuld. Moet de raad bi j besluitname niet ook al iets zeggen over vul ling?  
Wethouder Sieling  zegt dat de raad bevoegd is om besluiten te nemen. Ten aanzien 
van het bedrag van € 55.000,- is zojuist aangegeven dat dat voortvloeit uit een aanbe-
veling van de accountant. In het l i jstje nieuw beleid, een opsomming van zaken die het 
bestuur belangri jk vindt en zaken die de ambteli jke organisatie heeft aangedragen, 
staat de wens om aanvull ingen te plegen. De afweging dient nog afzonderli jk plaats te 
vinden. Alle wensen opgeteld leiden tot een enorm bedrag voor  nieuw beleid en die 
ruimte is er niet. Er dienen keuzes in te worden gemaakt. Die keuzes zal het college 
voorbereiden in het kader van de begroting. 
Mevrouw Toxopeus wil voor de raad duidelijk maken dat het een wassen neus is als 
wel een voorziening wordt gecreëerd die vervolgens niet wordt gevuld. Als de raad die 
voorziening wil, dan moet daar in november bij  de begrot ing nieuw beleid geld in wor-
den gestopt. 
 
De voorzitter stelt voor het hier bij te laten en stelt de wethouder voor om in het a l-
gemeen de l ijn vast te houden en te ki jken wat er aan technische informatie schriftel ijk 
kan worden afgedaan.  
 
Wethouder Sieling  stelt voor om ten aanzien van de hoeveelheid bezuinigingen ten 
opzichte van het totaal aanvullende informatie te verstrekken.  
Over het onderhoudsniveau groen is niet alt i jd inzichteli jk wat het precies voor de bu i-
tenwereld betekent. De wethouder gaat ki jken of de beschikbare informatie iets kan 
worden aangevuld.  
Ten aanzien van de opmerkingen over de knip in de Mellensteeg. Dat is inderdaad niet 
besloten, maar staat op het l i jstje van wensen en wordt afgewogen ten opzichte van 
al le andere wensen. Dat geldt ook voor de parkeerplaatsen Tussenziel.  
Rondom de schaatsvoorziening is op dit moment een werkgroep actief bestaande uit 
mensen van de ijs - en van de schaatsvereniging. De wens is uitdrukkeli jk op tafel ge-
legd om weer terug te keren naar een 400 meter baan conform de baan die er ooit was 
bi j het Scharlakenhof. Die wens is vertaald in het kader van nieuw beleid dat is het 
bedrag dat daar is opgenomen. De raad zou daarvan kunnen zeggen eventueel daarin 
in mee te gaan of bijstel l ing te vragen. Als die uitspraak er is, dan neemt de wethouder 
deze mee terug naar de werkgroep.  
Ten aanzien van het Scharlakenhof wordt de raad jaarli jks bi j de Burap gevraagd om 
een bedrag van € 200.000,- beschikbaar te stellen voor het Scharlakenhof. Dat bedrag 
is de afgelopen jaren als lening verstrekt aan Optisport, de exploitant van het Scharla-
kenhof. De gemeente wil die lening terug van Optisport, daar is jur idisch geschil over. 
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Het bedrag van € 300.000,- is wat het col lege betreft het maximale bedrag dat nodig is 
om het zwembad in het leven te houden en daar is het onderzoek op gebaseerd. Als 
de gemeente Haren een zwembad wenst te behouden, dan liggen er een aantal moge-
li jkheden. Dat is onderdeel van het onderzoek.  De wethouder zegt toe dat de raad het 
haalbaarheidsonderzoek en de onderbouwing van het bedrag van € 30.000,- voor het 
onderzoek ontvangt.  
Mevrouw Legemaat concludeert dat die € 200.000,- vervalt en dat het col lege maxi-
maal € 300.000,- wil uitgeven, maar dat het best zo kan zi jn dat uit het onderzoek 
komt dat openhouden € 600.000,- gaat kosten.  
Wethouder Sieling  zegt dat het col lege in de onderbouwing van het nieuwe beleid 
uitgaat van een bedrag van € 300.000,-. Mocht dat onverhoopt een hoger bedrag zi jn, 
dan vergt dat een nieuwe afweging en dat is uiteraard ook aan het college en de raad, 
maar dat moet duidelijk onderbouwd worden. € 300.000,- is voor het college het maxi-
male bedrag voor het overeind houden van een zwemvoorziening. Het onderzoek gaat 
al leen over het openhouden van de zwemvoorziening.  
De vragen over duurzaamheid en het GVVP worden schriftel ijk beantwoord door wet-
houder Pek. 
De vragen over internet, de fict ieve btw, woningaanpassingen en stadswachten worden 
schrifteli jk beantwoord door wethouder Sieling.  
Ten aanzien van het afbouwen van de bestemmingsreserve duurzaam bouwen. Het 
col lege wil jaarl ijks bij het bepalen van nieuw beleid integrale afwegingen maken. Als 
bestemmingsreserves niet nadrukkeli jk nodig zijn, dan wil het col lege die afschaffen 
en toevoegen aan de Algemene Reserve. Raad en college hebben geconcludeerd dat 
de reservepositie fors is teruggegaan en proberen die weer op niveau te kr i jgen. Dat is 
de reden om ook de bestemmingsreserve duurzaam bouwen af te schaffen. Het is een 
polit ieke afweging of je dat uiteindeli jk ook wil.  
De raad heeft in 2008 een krediet beschikbaar gesteld voor de sportverplaatsing. Het 
col lege is druk bezig om volledig inzicht te kri jgen in hoe dat krediet is opgebouwd en 
wat de dekking daarvan is geweest. Het col lege ontving maandag jongst leden een 
ambtelijke notit ie die nog niet op alle vragen antwoord heeft gegeven. Dat betekent dat 
er ambteli jk nog wat werk moet worden verricht om ook op die laatste vragen antwoord 
te kri jgen. Zodra het college inzicht heeft in de volledige materie wordt de raad geïn-
formeerd.  
De heer Valkema v indt het prima dat het college dat tot in detai l uitzoekt en de raad 
daar vervolgens in een notit ie over informeert. Het CDA gaat er vanuit dat die notit ie 
ruimschoots op t ijd beschikbaar is voor de begroting van 2012 omdat het college aan-
geeft de uitkomst daarin te wil len verwerken.  
Wethouder Sieling  zegt toe dat de raad ruim voor behandeling van de begroting deze 
not it ie ontvangt.  
Mevrouw Legemaat vraagt of het col lege de raad al vast een beet je laat schrikken met 
die € 450.000,-? 
Wethouder Sieling  komt daar op terug. Ten aanzien van de vraag over de bibliotheek. 
Het bedrag wordt opgebouwd van € 22.000,- in 2012 tot € 85.000,- in 2015. Dat heeft 
te maken met het feit dat als wordt gekozen voor ombuigingen bij de bibl iotheek dat 
niet in één keer kan, maar stapsgewijs tot maximaal € 85.000,- in 2015. Ook andere 
onderdelen kunnen niet in één keer, maar zullen in een aantal stappen worden omge-
bogen.  
De heer Terpstra vraagt of het begrip stapsgewijs betekent dat het niet kan vanwege 
verpl icht ingen of omdat het niet kan omdat we dat niet wi llen? 
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Wethouder Sieling  antwoordt dat het voor de bedri jfsvoering van de bibl iotheek niet 
haalbaar, niet realistisch, is.  
De heer Jansen licht toe dat het verzoek om gespecif iceerde bedragen betrekking 
heeft op kosten groepen. Bijvoorbeeld kopieerpapier, een bestel ling die in één keer 
wordt gedaan;  het zou prett ig zijn als per afdeling inzichteli jk was wat daar al lemaal 
naar toe gaat. De intentie van de vraag is waar je de winst kunt behalen. 
Wethouder Sieling  vindt dat teveel in detail treden, verder l igt dat  meer op de weg 
van het col lege, dan op de weg van de raad ligt en het college zal deze wens niet ho-
noreren.  
Ten aanzien van het gehanteerde rentepercentage voor 2011. Er is een vast renteper-
centage van 5,3% dat al jaren standaard wordt  gehanteerd en er zit een hele systema-
tiek achter op het moment dat de werkelijke rente daarvan afwijkt. Dat is een vri j tech-
nisch verhaal. Het btw voordeel is afgedekt volgens de belastingen.  
Ten aanzien van het bezuinigen op bladzijde 15. Dat klopt, bepaalde bedragen, met 
name in de bedrijfsvoeringsfeer worden niet voorgelegd aan de bevolking. Op bladzi j-
de 15 wordt gezegd dat het college de ambit ie heeft om ten minste € 500.000,- om te 
buigen op dat vlak. Ten aanzien van het weerstandsvermogen en de bestemmingsre-
serves is afgesproken dat het col lege komt met een Kadernota. Dan is du ideli jk waar 
het om gaat en welke cr iter ia gehanteerd worden en dan kan die discussie worden ge-
voerd. Ten aanzien van het verzoek van de ChristenUnie om een tussentel l ing van de 
opsomming op bladzijde 2. Dat is de voorgestelde beslissing. Het college heeft dat zo 
specifiek mogelijk aangegeven, omdat de raad het met een specifiek onderdeel niet 
eens kan zi jn en dat dan kan amenderen. De tussentell ingen zijn in het stuk zelf per 
doelgroep inzichteli jk. Op de vraag of het col lege met de precario Ondernemend Haren 
wil helpen om het ondernemersfonds te vul len. Het college is eerst bezig met het on-
derzoek naar de precariorechten. Daar moet eerst een resultaat uitrol len. Afhankelijk 
daarvan gaat het col lege met Ondernemend Haren om tafel. Het college vraagt om de 
reserve, die € 171.272,- betreft, in te mogen zetten voor de organisatieontwikkeling. 
Dan is die reserve op, maar daarmee is het voor het college gedaan met het verzoek 
aan de raad voor organisatieontwikkeling. Als er nog nadere kosten komen, dan wil het 
col lege die binnen de reguliere personele budgetten zoeken.  
De heer Berends concludeert dat het bedrag van € 150.000,- genoemd in raadsbericht 
2011-08, inmiddels € 171.272,- is geworden.  
De heer Terpstra merkt op dat op bladzijde 12 staat dat er een voorziening personele 
maatregelen van € 150.000,- voor handen is. Hoeveel is dat nu? 
Wethouder Sieling  zegt dat op bladzijde 12 staat dat in het raadsbericht gemeld is dat 
er een voorziening was van € 150.000,-. De wethouder heeft z ich laten vertellen dat 
dat bedrag is opgehoogd naar € 171.272,- maar komt daar schrifteli jk op terug. 
De heer Berends merkt op dat in de beoordeling van de bestemmingsreserves wordt 
verwacht dat deze post aan het eind van het jaar op € 164.000,- staat. 
Wethouder Sieling  zegt toe hier schriftel ijk op terug te komen. 
Volgens de wethouder is er bij het jaarverslag juist geconcludeerd dat er wel voor t -
gang was op het gebied van duurzaamheid bij scholen..  
De heer Berends merkt op dat er nog wel een aantal zaken te doen staat. De Chris-
tenUnie ziet graag dat de bestemming voor duurzaamheid bl ijft bestaan en niet ergens 
in de algemene pot verdwijnt.  
Wethouder Sieling  concludeert dat dat standpunt afwijkt van het col legevoorstel.  
In de begrot ing staan ook gelden voor monumentenzorg. Dit is een bedrag apart daar-
voor. De wethouder weet niet of het zelden of nooit is, maar zegt toe dat na te vragen. 
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Het college heeft geconcludeerd dat die reserve opgeheven kan worden, omdat in de 
reguliere begrot ing middelen voor monumenten zijn opgenomen.  
Mevrouw Legemaat zegt dat er staat dat monumenteigenaren dan niet meer onder-
steund worden. Hoe dat te lezen als er nog steeds geld in de begrot ing zit voor monu-
menten? Mevrouw Legemaat concludeert dat het maatschappeli jke effect, dat hier 
staat, er dan niet is. 
Wethouder Sieling  zegt dat die conclusie terecht is. 
De heer Berends had dezelfde vraag: of er voldoende in de begrot ing zit hangt af van 
zelden of nooit.  
Wethouder Sieling  zegt toe dat het col lege, als dit antwoord niet helemaal juist is, 
hier schriftel ijk op terug zal komen. 
Verbreed beheer heeft alleen betrekking op gebouwen, dus niet op de velden. 
Het col lege wil een onderzoek doen naar de mogelijkheid van integrat ie van kinderop-
vang en peuterspeelzalen. Het onderzoek moet nog starten. Dit is een ambit ie die niet 
volgend jaar al gerealiseerd hoeft te worden, daar is nog enige ti jd voor. Het col lege is 
voornemens om middels onderzoek de consequenties in beeld te brengen en komt 
daar dan op terug.  
In antwoord op de upgrading, dat is inderdaad esthetische upgrading. Het gaat met 
name om het sanitair binnen de sportaccommodat ies, dat is nog wel funct ioneel, maar 
niet meer fraai.  
De heer Berends is het hiermee eens en zegt dat het soms nauweli jks bruikbaar is.  
Wethouder Sieling  zegt dat het signaal van de sportverenigingen zelf is opgepakt 
door in het l ijst je van nieuw beleid op te nemen. 
De heer Berends concludeert dat het dan eigenlijk om hetzelfde gaat bi j alle sport-
voorzieningen. 
Wethouder Sieling  stelt voor om schriftel i jk op de technische vragen van het CDA 
terug te komen. 
De heer Valkema zegt dat de wethouder voor de sport en de problemat iek die daar 
gaande is., een notit ie heeft toegezegd. Het CDA heeft het college verzocht dat ook 
ten aanzien van de investeringen en de gevolgen van uitstel van afschri jv ingen nieuwe 
raadhuis te doen. Dat leidt tot bouwrente en de raad zal een keuze dienen te maken of 
dat een investering in nieuwbouw raadhuis is of een verlies in 2011.  
Wethouder Sieling zegt voor wat betreft het nieuwe gemeentehuis aan de vooravond 
van de definit ieve afrekening te staan. Heden heeft de wethouder contact gehad met 
de project leider en de afrekening van de stand van zaken bereikt het col lege waar-
schijnl ijk voor de zomer. De wethouder zegt toe de raad dan ook te informeren.  
Ten aanzien van de € 500.000,- kapitaalslasten zegt de wethouder dat het voorstel van 
het CDA sympathiek kl inkt, omdat het ruimte geeft voor de toekomst. Waarom het col-
lege dat nog niet heeft omarmd en met een eigen voorstel komt, heeft te maken met 
het feit dat het aanvullen van de reservepositie voor het col lege een hele hoge pr ior i-
teit heeft. Die € 500.000,- kan uitstekend worden gebruikt om ook de reserves van de 
gemeente weer op peil te brengen. Die afweging heeft het col lege gemaakt. Anderzi jds 
kan er worden gekozen om ruimte te maken in de begrot ing. Het col lege komt daar 
ofwel bi j de begroting of bi j de Burap op terug.    
Het bedrag van € 15.000,- voor het nieuwe gemeentehuis, bedoeld om bij de opening 
bepaalde activ iteiten te kunnen ontplooien, is bi j de Burap al aangekondigd. Hier gaat 
het om het formaliseren van wat daarin is besloten. 
De opmerking van GroenLinks dat er veel wordt onderzocht en weinig beslist: er moet 
eerst onderzocht worden voor je kan beslissen. 
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De heer Schenkel leest door hele verhaal heen dat er best veel onderzocht wordt en 
dat het dan opgeteld om best grote bedragen gaat.  
Wethouder Sieling  zegt dat afzonderl i jk dient te worden beoordeeld of die onderzoe-
ken de moeite waard zijn of niet. Verder merkt GroenLinks op minder informatie aan te 
treffen. Dat is niet juist, volgens de wethouder treft de raad in deze voorjaarsnota ont-
zettend veel informatie aan. 
De heer Schenkel heeft bi j de P & C cyclus aangegeven dat GroenLinks punten mist 
waar heel duideli jk in beeld wordt gebracht hoe alles is opgebouwd. Bij het doorlezen 
van het stuk bli jken telkens vragen en onduidelijkheden. Dat heeft GroenLinks gepro-
beerd uit te drukken. 
Wethouder Sieling  zegt dat het col lege alt ijd bereid is om vragen te beantwoorden 
voor de raadsvergadering. Ten aanzien van de actuele stand van de burgerraadpleging.  
Tot maandag hadden er 375 mensen gereageerd. De wethouder zegt dat is besloten 
om de termijn met een week te verlengen, omdat is gebleken dat er zich hier en daar 
technische problemen hebben voorgedaan. Iedereen ontvangt daarover een schrijven. 
Het col lege hoopt daarmee het aantal react ies nog op te hogen. Op zich is het col lege 
bl ij met het aantal react ies.  
De heer Terpstra concludeert dat er nog twee react ies nodig zijn om op het gewenste 
minimale aantal van 377 reacties te komen. 
Wethouder Sieling  zegt in antwoord op de vragen of het precario plus reclame is, dat 
het alleen precariobelast ing is.  
Op bladzijde 6, zoals de stand er op dit moment uitz iet staat de gemeente voor 2012 € 
115.000,- in de min. Het college dient een sluitende begrot ing aan te bieden, naast de 
taakstel ling die er al l igt en dat is geen geringe opgave en met name structureel.  
Of de foute van Guytot niet anders kan. Het college heeft geconcludeerd dat het niet 
anders kan.  
De heer Terpstra vraagt waar deze opmerking op is gebaseerd? Is hier onderzoek 
naar gedaan? Heeft het col lege Guyot een br ief gestuurd met het verzoek om het be-
drag te betalen? Zoals het hier staat is kort door de bocht. Het gaat erom dat er act ie 
wordt ondernomen, dat er iemand achteraan gaat.  
Wethouder Sieling zegt toe hierop terug te komen. 
Mevrouw Toxopeus zegt dat het ook zo kan zijn dat de gemeente niet Guyot maar het 
accountantskantoor, die de fout heeft gemaakt,  aanspreekt. 
Wethouder Sieling  zegt ten aanzien van de Gem-gelden dat de insteek is: al le gelden 
die niet specifiek beschikbaar moeten worden gesteld voor Haren-Noord, die een be-
paald doel hebben, wat het col lege betreft  vri j inzetbaar zi jn en worden meegenomen 
als vri j besteedbare middelen.  
Het col lege deelt, zoals eerder aangegeven, de zorgen over Scharlakenhof en zal daar 
in het kader van het onderzoek op terugkomen.  
 
Wethouder Kouwenhoven , namens het college, zegt dat het ten aanzien van Haren-
FM over komt alsof er extra geld beschikbaar wordt gesteld. Dat is eigenli jk niet het 
geval. Een aantal maanden geleden is een beschikking aan Haren-FM gegeven voor 
een lager bedrag dan waar zi j wettel ijk gezien recht op zouden hebben, die € 1,30 per 
huishouden in de gemeente. Het col lege heeft ervoor gekozen om dit niet tot jur idisch 
gedoe te laten komen. Daarom is eenmalig dat bedrag opgehoogd tot het bedrag dat 
zij v ia algemene uitkering zouden kr ijgen en dat is verwoord als projectsubsidie. Het 
col lege zal opnieuw die afweging moeten maken om dit in de toekomst zo te doen.  
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Overigens is in de Tweede Kamer discussie gaande met de Staatssecretar is over f i-
nancier ing van de publieke omroepen. Het is nog helemaal de vraag of de gemeenten 
daar nog gelden voor bl i jven ontvangen. 
Een aantal fract ies heeft gevraagd waarom de actualisat ie van het GVVP zo duur is en 
of het Stationsgebied hier in meegenomen is. Het antwoord daarop is ja. Ten aanzien 
van de kosten stelt de wethouder voor precies op papier uiteen te zetten wat het plan 
van aanpak is, zodat de raad meer inzicht kr ijgt in de kosten. Dat kan binnenkort naar 
de raad komen. 
 
De voorzitter concludeert dat de raad de beantwoording van de vragen door wethou-
der Pek en de schriftel ijke beantwoording van een groot aantal vragen van het college 
nog te goed heeft. De toezegging is gedaan dat deze beantwoording de raad spoedig 
wordt toegezonden ter nadere oriënteren. 
 
Tweede termijn 
Mevrouw Legemaat, namens D66, zegt dat het  col lege de bestemmingsreserve monu-
mentenbeleid wenst af te schaffen. In het bezuinigingsvoorstel staat dat het col lege 
voorstelt om dat bedrag ook uit de begrot ing te schrappen. Wanneer de raad hiermee 
akkoord gaat, dan moet de raad zich wel realiseren dat deze zaken gekoppeld zijn. Als 
dat wordt ingevoerd betekent dat, dat monumenteneigenaren nooit meer voor een cent 
subsidie kunnen aankloppen bij de gemeente. Is dat juist?  
Wethouder Sieling zegt dat dat juist is. 
 
De voorzitter constateert dat de Voorjaarsnota als bespreekstuk op de agenda van de 
raad worden geplaatst.  
 
6. Beleidsnota partic ipatiebudget 2011 t/m 2014 en Uitvoeringsnotit ie partic ipatie-

beleid 2011 
Mevrouw Rohrich, namens GroenLinks, zegt dat de basis van het beleid goed is. het 
samenvoegen van dr ie stromen mag dan een bezuinigingsmaatregel zi jn, GroenLinks 
denkt dat het f inancieel en organisator isch veel voordelen kan hebben, niet alleen voor 
de gemeente, maar ook voor de cliënten. Bij het doorlezen van de voorstellen komt 
vooral over wat de cl iënten in de toekomst zul len gaan moeten. Er wordt sowieso ui t-
gegaan dat iedereen de mogeli jkheid heeft om zich economisch te ontwikkelen. 
GroenLinks heeft daar twijfels over en sluit zich in dit geval aan bi j de opmerkingen 
die de Wmo-adviesraad daarover heeft gemaakt. Hoewel er sprake is van een goede 
basis, worden er eigenlijk geen keuzes gemaakt. Er wordt veel energie gestoken, bi j-
voorbeeld in alfabet isering van inwoners die niet bekend zijn. 13% van de inwoners is 
analfabeet of heeft een lager vermogen tot lezen en schri jven. Dat zouden ruim 2.300 
moeten zijn in deze gemeente. Bli jkbaar heeft de gemeente tot op heden geen instru-
ment gevonden om deze groep te ident if iceren en te bereiken. Is het dan niet beter om 
toe te geven dan dit niet haalbaar is en de energie meer te stoppen in cl iënten die wel 
kansen gaan maken op de arbeidsmarkt? De koppeling van de Wmo met het clusterbu-
reau vindt GroenLinks geweldig, maar welke functie kr ijgt dat clusterbureau? Alleen 
een werkvoorzieningplek voor mensen die in een traject zitten om weer aan het werk 
te komen? Of kunnen mensen daar ook als vr ijwi ll iger aan het werk in het kader van de 
socialiser ing. Dat met name voor mensen die in elk geval prakt isch geen kansen heb-
ben op de arbeidsmarkt, als de fase 4 WWB cliënten. GroenLinks mist een visie hoe 
om te gaan met cliënten die klaar staan om weer aan het werk te gaan, maar zonder 
hulp nooit een baan zullen vinden. Ook met hulp zal dat moeili jk zijn.  
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Het gegeven dat er een werkcoach bij komt l i jkt GroenLinks onvoldoende. Beide heb-
ben een zware caseload en opereren op een markt die mager is en dat waarschijnl ijk 
bl ijft.  
 
De heer Terpstra, namens de VVD, merkt op dat er staat dat de doelgroep van het  
part icipat iebudget breder is dan de doelgroepen die de gemeente heeft vanuit de drie 
materiewetten. Wat betekent dat voor de vertal ing naar beleid en f inanciën?  
 
Mevrouw Schuiling, namens de PvdA, maakt haar complimenten over dit stuk. Het is 
helder en duideli jk en zeer ambitieus. Kansen geven aan mensen, daar is de  
PvdA ook erg voor en daar nodigt dit stuk toe uit. De PvdA heeft één zorg: er zul len 
alt ijd mensen zi jn die tussen wal en schip vallen, al heb je nog zo’n goed programma 
en goede scholing. Hoe denkt de gemeente dat  te gaan vangen? 
 
Mevrouw Legemaat, namens D66, is het ten aanzien van de uitgangspunten bevorde-
ren van de zelfredzaamheid en stimuleren van de part icipat ie in de samenleving hart-
grondig eens. D66 zegt de ogen niet te sluiten voor de realiteit. Er zal alt i jd een groep 
mensen nooit in staat zijn om de part icipat ieladder te beklimmen. Voor het overige 
vond D66 dat de nota veel informatie over de huidige werkwijze gaf, maar toch te wei-
nig zicht op nieuw beleid. Te vaak wordt gezegd: wij wil len het beter gaan doen, maar 
hoe, dat komt in het uitvoeringsplan aan de orde. D66 vindt dat in de beleidsnota moet 
staan wat je beter gaat doen, hoe en met welke middelen. D66 maakt zich zorgen over 
de financiën en over de toekomst voor mensen die nu een ID - of Melkertbaan hebben. 
Wordt er actief informat ie verstrekt aan organisaties en burgers om laaggeletterden op 
te sporen? Is het misschien een mogeli jkheid, als al les uit de kast  is getrokken, dat we 
in Haren geen 13% laaggeletterden hebben en kunnen we onze energie niet beter op 
andere zaken richten. Gaat de gemeente zelf een klussendienst opzetten? Of Torion? 
Hoe verhoudt zich dat met professionele bedrijven en concurrent ie? Het overgrote deel 
van de uitvoering van de activ iteiten in het kader van de Part ic ipatiewet l igt buiten het 
gemeentehuis. Hoe gaat dat in zijn werk? Er is sprake van al le mensen op traject kr i j-
gen en in pr incipe mensen geen ontheffing meer te geven van arbeidsverpl icht ing. Een 
prachtige ambitie, maar D66 ziet ook dat er in Haren 36 mensen al langer dan t ien jaar 
in uitkering zitten. Toe nu toe gingen kansri jke gevallen voor. Dat wordt niet terecht 
meer gevonden. Iedereen heeft recht op inzet vanuit de gemeenteli jke organisatie. 
Allemaal waar en mooi. De ambitie is pracht ig,  maar wat D66 betreft mag er ten aan-
zien van de aanpak ook wel gekeken worden vanuit het oogpunt kans op resultaat. Kan 
D66 erop vertrouwen dat er geen botte druk op mensen wordt uitgeoefend om toch 
vooral iets te gaan doen? Dat daar clement en humaan mee wordt omgegaan. Bij het 
uitvoeringsplan heeft D66 twee vragen. Op bladzijde 6, 4e al inea, staan sociale active-
ringstrajecten. Komen er ook andere instanties in beeld dan Torion en De Mikkelhorst? 
Op bladzijde 7, in de 2e alinea, wat moet D66 zich voorstel bij het zelfdoen van re-
integratietrajecten? Gaat de gemeente dat in huis doen? Wordt dat een uitvoeringsor-
ganisatie of een andere instant ie? 
 
De heer Berends, namens de ChristenUnie, maakt ook zijn complimenten voor het 
heldere stuk, het is goed leesbaar en er is goed duideli jk wat de bedoeling is, welke 
groepen er zi jn en wat we er mee wil len doen. Waarom staat er concept op terwij l het 
beleidsplan wordt vastgesteld? In het inleidend stuk van het college staat dat het de 
bedoeling is om zoveel mogelijk inwoners een startkwalif icat ie te laten behalen. 
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De ChristenUnie neemt aan dat het col lege hiermee doelt op de mensen die een be-
roep doen op de inkomensondersteuning en integratie en niet al le inwoners?  
 
De heer Valkema, namens het CDA, zegt dat er een goede part icipat ienota voorligt 
waar het CDA zich in hoofdl ijnen in kan vinden. Er staan getallen in over de stand op 
dit moment van het aantal cl iënten dat gebruik maakt van de verschillende t rajecten. 
Kan de wethouder vergeli jkende cijfers van vorig jaar aanreiken? Er staat dat er nu 
sprake is van een gedwongen winkelnering bi j het Noorderpoort col lege en het Alfaco l-
lege. Wat doet de wethouder als dat stopt. Het  CDA heeft al eerder gezegd dat mee-
doen ook betekent een steent je bi jdragen in de maatschappij. Voor wie geen werk 
heeft en een uitker ing kr ijgt en daartoe in staat  is kan best een bi jdrage aan de sa-
menleving middels vr ijwi ll igerswerk worden gevraagd. Wat het CDA betreft mag dat 
best wat meer dwingend worden opgelegd. Het CDA leest toch nog wat vri jbl ijvendheid 
in de notit ie daarover. Is de wethouder bereid om dat dwingende karakter wat meer 
vorm te geven? Het CDA heeft de doelgroepen vergeleken met de doelgroepen zoals 
die in de landeli jke partic ipatieladder wordt omschreven en ziet nogal wat verschillen 
daartussen en hoort graag waarom dat zo is. Het CDA vindt het van belang om ten-
minste de doelgroepen te hanteren die ook op landelijke niveau worden gehanteerd. 
Dan is het mogelijk om vergelijk ingen te doen tussen gemeenten. De vraag is hoe de 
wethouder daar tegenaan ki jkt. De doelgroepen helpen om monitoren van cliënten op 
de part icipat ieladder. Het groeipotentieel kan op die manier worden vastgesteld en de 
raad kan geïnformeerd worden over de resultaten. Op basis daarvan kan een nieuw 
uitvoeringsprogramma vorm worden gegeven. Is de wethouder het met CDA eens dat 
het rapporteren over het meten van herkomst en vertrek en nieuwe uitvoeringsdoelen 
te formuleren, eens per jaar terug zou moeten komen in de raad? Kan de wethouder 
daar een toezegging voor doen? Ook de werkstage; kan daarvoor een verplichtend 
karakter worden ingesteld? Het CDA leest op de laatste pagina iets over inhuur perso-
neel, hoe is het geheel georganiseerd? 
 
Wethouder Sieling, namens het col lege, zegt dat het college het lokaal wenst op te 
pakken, dat is een koerswijz iging ten opzichte van het beleid zoals dat tot dusver is 
gevoerd. In het verleden zi jn re-integratiebureaus ingezet om mensen terug te laten 
keren in het arbeidsproces. Het succes in Haren was, net als in andere gemeenten, 
niet erg groot. Dat is de reden waarom het college bij het voorbereiden van deze not i-
t ie de keuze heeft gemaakt dat lokaal op te gaan pakken. Dat past goed bij Haren. De 
kracht van Haren is dat we kleinschalig zijn, dat we elkaar kennen. Dat er instanties 
zijn die elkaar goed kennen als Ondernemend Haren, De Mikkelhorst, Torion, De Hor-
tus, de eigen gemeentel i jke organisatie. Dat moet de kracht zijn om mensen de plek te 
geven die bij hun past. Voor de een is dat terugkeren in het arbeidsproces en voor de 
ander sociale activer ing, gewoon vri jwil l igerswerk met al les wat daar aan positieve 
elementen in zit. Teruggeven richting samenleving is de kern van dit beleid. In be-
leidsnota staat wat we willen en in het uitvoeringsplan staat hoe. Dat onderscheid is 
nadrukkeli jk gemaakt omdat de beleidsnota voor meerdere jaren is en het uitvoerings-
plan jaarl i jks opnieuw wordt gemaakt. Jaarli jks wordt gekeken hoe de doelstell ingen 
die samen geformuleerd zi jn het beste gerealiseerd kunnen worden en daar moet je 
flexibel in zi jn. De raad wordt gevraagd in te stemmen met de voorstel len over wat we 
willen. Hoe we dat willen staat in het jaarl ijkse uitvoeringsplan, dat ter kennisgeving 
naar de raad wordt gestuurd, en door het college wordt vastgesteld. Het college heeft 
in het beleid nadrukkeli jk een aantal hele ambitieuze doelstel l ingen geformuleerd.  
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Het college wil het aantal mensen dat een WWB uitkering kri jgt, nadrukke li jke terug-
brengen. Dat is redeli jk ambitieus, temeer omdat daar maar deels zelf invloed op kan 
worden uitgeoefend. Haren heeft geen invloed op de economische omstandigheden. 
Het afgelopen half jaar is er een forse instroom geweest van jeugdigen met een bi j-
standsuitkering. Dat is niet al leen in Haren zo, maar landeli jk. De wethouder is bli j met 
de inspanningen van de werkbemiddelaar, dat heeft zi jn vruchten afgeworpen, maar de 
instroom is gewoon groter geweest dan de uitstroom. Het col lege heeft de ambitie nog 
niet kunnen realiseren. Dat vergt een extra inspanning, maar dat dat voor een deel 
niet in de hand is, daar moet je realistisch in zi jn. Uitstroom is één doel, sociale act i-
vering is een ander punt.  
De laaggeletterdheid maakt bewust deel uit van het in de not it ie opgenomen beleid. 
Het is voor het college een belangri jk onderdeel, omdat het zo is dat wanneer je in 
deze samenleving niet of beperkt kunt lezen of  schrijven, je ongelofel ijk gehandicapt 
bent. Hoe dat wordt aangepakt staat in de uitvoeringsnot it ie inderdaad nog onvoldoen-
de beschreven, maar er ligt wel de uitdaging voor het col lege om daar de nodige in-
spanningen op te gaan plegen. Dit college legt  zich niet neer bi j het feit dat er in Ha-
ren nog mensen zi jn die niet, of beperkt kunnen lezen of schrijven. Landelijk is dat een 
percentage van 13% en dat is hier opgenomen. Dat betekent niet dat 13% van de 
mensen in Haren laaggeletterd is. Het college heeft aangegeven dat het een landelijk 
percentage is en dat het een probleem is dat ongetwijfeld ook in Haren speelt. Om 
hoeveel mensen het gaat, is moeil ijk te bepalen, maar het is een uitdaging om opnieuw 
mee aan de slag te gaan en kr i jgt een plek in het uitvoeringsplan. Daar wordt de raad 
nader over geïnformeerd 
De opmerking van GroenLinks, dat er geen duideli jke keuzes worden gemaakt, be-
strijdt het college. Op het moment dat de beschikbare middelen in diverse fondsen 
teruglopen, maakt het col lege duidelijke keuzes hoe daarmee om te gaan, zoals duide-
li jk in het beleid valt terug te lezen. Het klussenbureau heeft een dubbele funct ie, 
enerzi jds de opstap in het kader van de re- integrat ie en anderzi jds in het kader van de 
sociale activer ing. Daarnaast heeft het een duideli jke funct ie richting maatschappij. 
Het klussenbureau wordt niet zelf gedaan, maar in samenwerking met diverse partners 
als Torion, De Mikkelhorst, de ondernemers, de gemeentel ijke dienst. GroenLinks mist 
een visie hoe om te gaan met cliënten die klaar staan, wat wordt daarmee bedoeld?  
Mevrouw Rohrich zegt dat wanneer mensen een traject hebben gevolgd en aan het 
werk willen, al leen uit het stuk naar voren komt dat er twee werkcoaches zi jn, die een 
hele zware caseload hebben. In Haren is minder werk, de economische situat ie is niet 
goed. Het stuk lezende kri jgt GroenLinks het idee: die mensen hebben straks wat, 
maar worden verder een doodlopende straat ingestuurd. Aan het eind is er niets. Als je 
mensen een opleiding laat doen en ze zitten weer een jaar thuis, omdat er geen werk 
is, dan kun je opnieuw beginnen en daar vindt GroenLinks niets van terug in het stuk. 
De heer Terpstra zegt dat op het moment dat iemand gereed is met het traject en 
klaar is voor de arbeidsmarkt, hi j net als iedereen op de arbeidsmarkt staat. Dan is er 
geen sprake van een doodlopende straat, maar van het einde van het traject. 
Wethouder Sieling  had een soortgelijk antwoord wil len geven. De wethouder zegt dat 
de werkbemiddelaar een caseload heeft die acceptabel is. De gemeente heeft naast de 
werkbemiddelaar een consulent ingeschakeld en er is een bijstandsconsulent bi j be-
trokken. Zi j zi jn aan de slag met die mensen om ze die stappen te laten zetten. Dat is 
volgens de wethouder een hele acceptabele benadering.  
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Mevrouw Rohrich zegt dat over het algemeen mensen zijn die niet stevig in de ar-
beidsmarkt staan, met name fase 2, 3 en 4 cl iënten. Zij hebben, niet al leen een oplei-
ding, maar juist ook veel begeleiding nodig naar de arbeidsmarkt. Als je dan 30 men-
sen in portefeuille hebt, dan is dat heel hard werken. Het gaat in totaal om 160 men-
sen. Bij zoveel mensen in portefeuil le zal het resultaat naar beneden gaan, dat is in de 
prakt ijk gebleken. Op de vraag van de wethouder wat dan het voorstel van GroenLinks 
is, antwoordt mevrouw Rohrich dat een andere oplossing ontbreekt in het stuk. Voor 
bepaalde mensen is wellicht duidelijk dat een t raject r icht ing baan geen effect heeft, 
en daar zou iets anders voor gedaan kunnen worden. In het stuk staat alleen dat ie-
dereen een traject moet volgen r ichting, liefst arbeidsmarkt. Dus al is de kans nog zo 
klein, men komt alti jd in het mapje van de werkcoach terecht. 
Wethouder Sieling  zegt dat dat de benadering van het col lege is om de mensen die 
naar de arbeidsmarkt terugkunnen keren, te laten doen. Het is reëel dat die stap voor 
een aantal mensen nooit gemaakt kan worden, daarom is er ook de bemiddeling rich-
ting sociale activer ing naar de genoemde instanties voorgesteld.  Wanneer GroenLinks 
aanvullende voorstellen of ideeën heeft, dan houdt het col lege zich van harte aanbevo-
len. 
Mevrouw Schuiling zegt dat de PvdA haar zorg wil uitspreken over de mensen die 
tussen wal en schip maken. Wat doet de gemeente met die mensen die niet aan de 
criteria voldoen? 
Wethouder Sieling  zegt dat het vangnet in ieder geval zo is dat deze mensen een 
uitkering bl i jven houden. 
Een groot deel van de uitvoering l igt bi j parti jen buiten het gemeentehuis. De gemeen-
te heeft veel contacten met die parti jen om te proberen projecten te ontwikkelen en die 
mensen daar een plek in te geven. Daar heeft de gemeente de regierol in. Dat gaat 
aardig, in het afgelopen half jaar is daar al het  een en ander in tot stand gebracht. Je 
moet daarmee aan de slag bli jven. Dat is een rol die de gemeente wil opnemen. Alle 
middelen worden aangegrepen om de doelstel lingen te bereiken.  
Het college is niet van plan om botte druk, maar wel om een beetje druk uit te oefenen, 
mensen moeten in beweging komen.  
De wethouder stelt voor schriftel ijk op de vragen van de VVD terug te komen.  
De heer Frima, namens de VVD, vraagt hoe het col lege de laaggeletterden denkt te 
kunnen bereiken? Die vraag mag ook schriftel ijk worden beantwoord. 
Wethouder Sieling  antwoordt door gebruik te maken van de bestaande netwerken en 
contacten die er al zi jn, zoals via sportverenigingen, kerken, maatschappelijk werk, op 
een bepaald moment kom je ze tegen en dan is de vraag: wat doe je er mee. 
De heer Frima vraagt of de gemeente inzicht heeft in het aantal mensen? 
Wethouder Sieling  antwoordt dat dat niet het geval is, maar je moet het benoemen bij 
de genoemde parti jen, wanneer ze dan gesignaleerd worden, dan kan er wat mee ge-
daan worden.  
Mevrouw Legemaat zegt dat deze gemeente het wiel niet opnieuw hoeft uit te vinden. 
Het gebeurt overal in het land. Het col lege zou kunnen proberen om prinses Lauren-
tien, voortrekker hiervan, naar Haren te kr i jgen, dan komen de laaggeletterden vanzelf 
wel. 
 
De voorzitter resumeert dat het col lege enkele vragen schriftel ijk gaat beantwoorden. 
De voorzitter concludeert dat de Beleidsnota partic ipatiebudget 2011 t/m 2014 en Uit-
voeringsnot it ie partic ipatiebeleid 2011 als bespreekstuk op de agenda van de raad 
worden geplaatst.  
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7. Bestuurl i jke vernieuwing en ombuigingen 
De voorzitter stelt voor het stuk in de normale orde te bespreken en de griff ier op de 
vragen en opmerkingen te laten reageren, daar het een aangelegenheid van de raad 
betreft. 
 
De heer Berends, namens de ChristenUnie, zegt dat de plaatsvervangende commis-
sieleden zich zorgen maken over de funct ie die ze straks nog hebben als voor dit mo-
del wordt gekozen. Straks vinden er al leen raadsvergaderingen plaats, waar mogeli jk 
al leen raadsleden in zitt ing hebben. Is het mogelijk om in overleg plaatsvervangende 
raadsleden in te vl iegen, of in het opiniërende deel in te zetten? Het streven naar een 
sneller proces van de stukken is goed. Daarom wordt in punt 2 voorgesteld over te 
gaan naar een drieweeks vergadermodel per 1 september 2011. De heer Berends con-
cludeert dat dat voorstel in de prakt ijk, gezien de vakanties, meestal een vierweeks 
model zal z i jn. De ChristenUnie legt ter overweging voor om op een andere dan te 
gaan vergaderen. Het is al een aantal keren voorgekomen dat de afdeling ICT het niet 
redt om ti jdig op te starten, met als gevolg dat er geen mailverkeer mogeli jk is in het 
weekend. Op maandagmorgen dienen de fracties dan al le informat ie te verwerken. De 
ChristenUnie stelt voor om op dinsdag of woensdag te gaan vergaderen. Een bijko-
mend voordeel is dat er dan geen verschuivingen hoeven plaats te vinden vanwege 2e 
Paasdag of 2e Pinksterdag. Een aantal keren is een vergadering direct na een vakant ie 
gepland, als voor een andere vergaderdag wordt gekozen hebben de raadsleden in 
ieder geval een dag extra om te lezen. Wat vindt de raad hiervan? 
 
De heer Terpstra, namens de VVD, zegt in de raad terug te komen op het voorgestel-
de vergaderschema 2011-2012, waarin vanaf 1 september voor een dr ieweeks model 
wordt gekozen, omdat daar binnen de fractie nog discussie over is.  
In ieder geval zou een nieuw vergadermodel bi jvoorkeur vanaf 1 januari 2012 dienen in 
te gaan in verband met al eerder aangegane agendaverplichtingen. 
Ten aanzien van de wijzigingen van het Reglement van Orde een paar vragen. Met 
betrekking tot art ikel 20, l id 7, besluitenlijst. Daar staat dat er een video opname van 
de openbare raadsvergadering wordt gemaakt, die na afloop via de gemeentel i jke 
website is te beluisteren. Hoe worden die opnamen bewaard? De notulen worden op-
geslagen in een zuurvri je kast. Met betrekking tot artikel 37, moties. Dient in het Re-
glement van Orde te worden opgenomen dat: het college wordt geacht te handelen op 
een bepaalde manier, binnen zoveel weken aan te geven wat zi j met de motie doet? Is 
het verstandig in een Reglement van Orde op te nemen waaraan voordrachten van het 
col lege van B&W moeten voldoen? In de zin van voordracht van het college aan de 
raad bestaat uit: tekst van het besluit, de wetteli jke grondslag, bestuurl ijke context, 
onderbouwing en waar nodig een f inanciële toelichting?  
 
Mevrouw Rohrich, namens GroenLinks, constateert dat de gekozen variant meer van 
raadsleden gaat eisen, met name bij grote discussies en dossiers zal door de snellere 
termijn de druk groter worden. Bijvoorbeeld in de maand oktober de technische begro-
ting met daarnaast een snelle termijn. Er is geen mogelijkheid meer voor de schaduw-
fractie en commissieleden om een ondersteunend rol te spelen. Daar maakt Groen-
Links zich zorgen over. GroenLinks stelt voor in ieder geval in jul i 2012 een evaluat ie 
te houden en zo nodig aanpassingen door te voeren. Digital isering is pr ima, maar de 
gemeente dient ook rekening te houden met digibeten en mensen die niet over een 
computer beschikken. Hoe komen zi j in de nieuwe situat ie aan informat ie over raads-
vergaderingen? 
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Dat behoeft aandacht. Is het mogeli jk om een kleine aankondiging in het Harener 
Weekblad te plaatsen, waarin staat dat er een raadsvergadering is en mensen eventu-
eel de stukken kunnen ophalen bi j het gemeentehuis. Hoe staat het met het digital ise-
ren van raadsleden? Wordt daar nog onderzoek naar gedaan? 
 
De heer Boonstra, namens het CDA, leest dat de kwaliteit van de besluitvorming het 
uitgangspunt is voor een nieuw vergadermodel. Gaat dat zo werken? Het CDA stelt 
voor om na een jaar te gaan kijken of de raad hier echt gelukkiger van is geworden. 
Het CDA stelt ten aanzien van de volgorde voor om eerst het besluitvormende deel, 
over de zaken die dr ie weken daarvoor zijn besproken en dan het opiniërende deel te 
doen, daar kan dan drie weken later over worden besloten. In het Reglement van Orde 
is een aantal begrippen omschreven en de taak toegelicht, bijvoorbeeld het presidium. 
De adviserende taak van het senioren convent wordt niet nader toegelicht. Het ware 
goed dat op dezelfde wijze te doen, dat geeft duideli jkheid.  
 
Mevrouw Schuiling, namens de PvdA, deelt de zorg over de plaatsvervangende com-
missieleden. Bij vernieuwing en ombuiging gaat het over kwaliteit en geld. De PvdA 
vraagt of het mogelijk is om, naast een eindevaluat ie, een korte tussenevaluat ie te 
doen, met name als het gaat om kwaliteit. Wanneer het niet goed loopt en je houdt het 
een jaar vol, dan geeft dat veel frustratie en ergernis.  
 
Mevrouw Legemaat, namens D66, sluit z ich aan bij de opmerkingen over plaatsver-
vangende commissieleden en ziet graag een rol voor de commissieleden in het opinië-
rende deel van de raadsvergaderingen. D66 is enthousiast over een dr ieweeks verga-
dermodel en denkt dat de raad goed in staat is om effect ief te vergaderen. Vanzelf-
sprekend dient er na enige ti jd een evaluatie plaats te vinden. Ten aanzien van publ i-
catie is D66 van mening dat er de mogeli jkheid moet zijn voor mensen die niet over 
digitale middelen beschikken om de informat ie te kri jgen. Vroeger werd er een li jst je 
opgehangen buiten het gemeentehuis, gebeurt dat nog steeds? Wellicht kunnen men-
sen er in het Harener Weekblad in één regel op worden gewezen dat ze een besluiten-
li jstje bi j het gemeentehuis kunnen afhalen of inzien. 
Volgens D66 is het voor iedereen heel plezierig als er één vaste dag is waarop verga-
deringen plaatsvinden. 
 
De griffier zegt dat de datum van ingang van het nieuwe vergadermodel inderdaad vr i j 
snel is, om mee te kunnen nemen in de ombuigingen. Invoering kan ook prima in ja-
nuari, maar dan mis je de bezuiniging die je anders zou kunnen realiseren in dit jaar. 
De raad beslist daarover. Ten aanzien van art ikel 20 van het Reglement van Orde, de 
besluitenli jst. De afspraak is dat de agenda, notulen en stukken vijf jaar zichtbaar bl ij-
ven op de website en daarna wordt gearchiveerd. Verder valt registrat ie onder de Ar-
chiefwet en worden digitaal gearchiveerd. In antwoord op de vraag over moties, artikel 
37. Het college kan wetteli jk gezien een motie naast zich neerleggen en er zijn geen 
wetteli jke termijnen voor uitvoering van een motie. Daar kunnen overigens onderling 
afspraken over worden gemaakt, maar dat is in Haren niet gebeurd. Datzelfde geldt 
voor voordrachten van het college, de raadsvoorstellen. In pr incipe is daar intern een 
werkwijze voor, de gebruikeli jke dingen staan daarin,  f inanciële onderbouwing, perso-
nele consequenties etc. Mocht de raad een voorstel niet compleet vinden dan kan de 
raad daarom vragen. De griff ier zou niet adviseren om daar in de Verordening iets 
specifiek te regelen, omdat daar dan continu van afgeweken zou worden. Ook daar-
over kunnen raad en college afspraken maken. 
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De druk op de raadsleden wordt groter, in die zin dat zij geen vervanging meer kunnen 
regelen in de raad. De druk van de stukken wordt niet groter. De bedoeling van dit 
drieweeks model is dat de stukken gespreid worden, door niet alles in die ene verga-
dering in vier weken, maar een snellere, makkelijker doorloopti jd. De verdeling van de 
stukken zou een voordeel moeten zi jn.  
Mevrouw Rohrich doelde met name op de grote dossiers, daar zit veel leeswerk in.  
De griffier zegt dat de fracties ervoor kunnen kiezen iets hun fractieondersteuners te 
laten bl ijven funct ioneren en het leeswerk te verdelen binnen de fracties en onder-
steuners. Griff ier en burgemeester hebben nog een meningverschil over de inzet van 
plaatsvervangende commissieleden in het opiniërende deel van de raadsvergadering. 
De griff ier heeft het punt voorgelegd aan de jur idische afdeling van het VNG. Voor de 
raadsvergadering hoort de raad of dit nu wel of niet mogeli jk is. Een evaluat ie voor na 
een half jaar is wel erg snel. Voorstel is om dat voor het volgende zomerreces op de 
Lange Termijn Agenda te zetten. De gemeente is wettel i jk verplicht om de vergaderin-
gen aan te kondigen en de besluitenlijst te publiceren. Dat moet zichtbaar zi jn. De gri f-
f ier adviseert de raad om de aankondigingen en besluitenli jst niet meer in het Harener 
Weekblad te publiceren. De gr iff ier is van mening dat dat digitaal kan. De commissie 
bestuurli jke vernieuwing gaf aan dat raadsleden nog niet helemaal toe waren aan digi-
tal iseren, of met andere woorden het papier helemaal kwijt raken. De griff ier zegt dat 
voorstellen kunnen worden voorgelegd en besproken in de commissie bestuurl ijke ver-
nieuwing. De doorloopti jd wordt met het nieuwe vergadermodel sneller, de verdeling 
van de stukken wordt beter, dat zou de kwal iteit van de besluitvorming moeten kunnen 
verbeteren. Of dat werkelijk zo is kan in de evaluat ie worden bekeken. Ten aanzien 
van de volgorde opiniërend en besluitvormend.  In de vergadering worden eerst de be-
sluiten van de opiniërende vergadering van dr ie weken daarvoor besloten en daarna 
wordt de vergadering voortgezet met een opiniërend deel. Het Reglement van Orde 
noemt de taken van het presidium, maar niet die van het seniorenconvent, omdat deze 
al leen een adviserende taak heeft. Buiten bi j het gemeentehuis is en bli jft een mede-
delingenbord. De recept ie kri jgt al le stukken. De stukken liggen in dorpshuizen en ca-
fés ter inzage. De gr iff ier zegt toe te controleren of de stukken ook in verzorgingste-
huizen l iggen. Het kan een overweging zi jn om alleen de aankondiging van de raads-
vergadering in het Harener Weekblad te plaatsen en te melden dat de besluitenli jst na 
de vergadering op de website staat, of af te halen is bi j het gemeentehuis. Het plaat-
sen van een besluitenlijst kostte het afgelopen jaar al gauw € 600,-/700,- per adverten-
tie. Het huidige vergadermodel schuift steeds een maand op bi j vakantie. Nu tel len de 
weken door, maar in verband met vakanties schuift dit wel eens een week op. Er is 
overleg geweest met de ICT-afdeling en men heeft toegezegd geen grote ingrepen 
meer plaats te laten vinden in het weekend voor de raadsvergadering. Het verplaat-
sen/kiezen van een vergaderdag is aan de raad. 
 
De voorzitter concludeert dat de Bestuurl ijke vernieuwing en ombuigingen als be-
spreekstuk op de agenda van de raad worden geplaatst 
 
8. Raadsbericht 2011-20 Collegeaanpak Visie Haren 2025 
Mevrouw Rohrich, namens GroenLinks, zegt dat er veel over die visie is gesproken. 
De vraag is waar het eindigt. Welke kosten komen in de toekomst op deze gemeente 
af ? Wat wordt er met het begrip bestuurli jke visie bedoeld? Is het voorgestelde onder-
zoek al leen een voorzet of vormt het direct een visie?  
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Wethouder Kouwenhoven , namens het college, zegt dat dit een onderwerp uit de por-
tefeuil le van de burgemeester is. De kosten zi jn taakstellend, daar wordt de visie voor 
opgesteld. Het eindigt na de zomer met een notit ie, waarvan in de raad wordt vastge-
steld of deze aan de bevolking kan worden voorgelegd.  Daarna wordt de raadpleging 
gehouden. De invester ing in de raadpleging die nu loopt is zo vormgegeven dat deze 
methodiek gebruikt kan worden voor de vormgeving van de visie. Het resultaat wordt 
verwerkt in het uiteindelijke visiedocument dat door de raad wordt vastgesteld. Het 
traject wordt gef inancierd vanuit € 10.000,- en dient in het najaar tot een vast te stel-
len document te leiden. 
 
9. Sluiting 
De voorzitter s luit de vergadering en dankt de aanwezigen voor hun inbreng. 
 
Aldus gewijzigd vastgesteld in de openbare raadscommissievergadering van 
13 september 2011. 
 
 
 
O. de Vries,     E. Fennema, 
wnd. gr iff ier     voorzitter 

 


